
ZÁPISNICA  zo zasadnutia finančnej komisie pri MsZ 

konanom dňa 28.11.2024 v malej zasadačke MsÚ v Dudinciach  

Program:  

1. návrh rozpočtu Mesta Dudince pre rok 2025  

 

  

 

Prítomní:  Ing. B. Beňuch - predseda FK, Ing. A. Šťastná, RNDr. R. Lauko, Ing. M. Ošust, p. I. Petrušková 
- členovia FK,  JUDr. Mgr. M. Keller-hlavný kontrolór mesta 

 
Zapisovala:  A. Šťastná 

 

1. Predmetom zasadnutia bol jediný bod programu – oboznámenie sa s návrhom rozpočtu Mesta 

Dudince na rok 2025, ktoré viedol predseda FK Ing. B. Beňuch. Vysvetlenie k nejasným 

položkám rozpočtu podal prítomným JUDr. Mgr. M. Keller a p. I. Petrušková. Na úvod predseda 

FK konštatoval, že návrh rozpočtu je oproti minulému roku navýšený o cca 400 tisíc EUR. 

V príjmovej časti sú oproti očakávanej skutočnosti roka 2024 zmeny : 

- zníženie výnosu dane z príjmov poukázaný územnej samospráve, ktorý súvisí so zmenou 

legislatívy v oblasti financovania materských škôl (prenesené kompetencie podobne ako 

v prípade základných škôl) a zmena je súbežne aj na strane výdavkov 

- Zníženie v položke daň z pozemkov a stavieb súvisí s tým, že v roku 2024 došlo 

k vymoženiu nedoplatkov za predchádzajúce roky 

- V položke  daň za ubytovanie je navrhnutá suma 650 tisíc EUR oproti 600 tisíc za rok 2024, 

Ing. Beňuch vzniesol otázku, či to nie je príliš optimistický predpoklad. JUDr. Mgr. M. Keller 

súhlasil, ale zároveň vysvetli, že je to mierne nadnesené z dôvodu ochrany pred sankciami 

o rozpočtovej zodpovednosti pri tvorbe návrhu rozpočtu na budúci rok 

- Daň za rozvoj- je nová položka príjmovej strany rozpočtu,  pripravuje sa nové VZN mesta, 

daň za rozvoj sa bude platiť v prípade nových projektov od roku 2025 

- Príjem z miestneho poplatku za KO sa zvyšuje z dôvodu, že sa zvyšujú aj poplatky Mesta za 

zber a vývoz odpadu. Budú sa dvíhať aj sadzby poplatkov za KO (návrh je 50 EUR na osobu). 

Navrhnuté sú aj výnimky z platenia osôb, ktoré žijú, pracujú, študujú v zahraničí (vo výške 

100%) 

- Príjmy z prenajatých NP – medziročne zvýšená položka v sume 10 tisíc EUR z dôvodu 

zvýšenia nájmu na 70EUR za m2 od roku 2025. 

- Príjmy z kultúrnych podujatí 20 tisíc EUR (ples a akcia Mesto mladým) – Ing. Beňuch 

vyjadril nereálnosť výberu v takej výške 

Výdavková časť  

- Všeobecný materiál – v návrhu je zníženie na 7,5 tisíc EUR zo 17 tisíc EUR v roku 2024, čo 

je nereálne. Podľa vysvetlenia JUDr. Mgr. M. Kellera je to z dôvodu zníženia bežných 

výdavkov, aby mohli byť pokryté kapitálové. Návrh komisie je znížiť výdavky na 

reprezentačné na úroveň minulého roka a o rozdiel navýšiť všeobecný materiál.   

- Navýšenie výdavkov v položke policajné služby – súvisí s tým, že v roku 2024 mestská 

polícia fungovala iba od 2. polroka 



- Výdavky v spotrebe plynu na požiarnej zbrojnici v položke ochrana pred požiarmi pokladá 

FK za príliš vysoké, odporúča preveriť 

- Všeobecná pracovná oblasť – zvýšenie o 20 tisíc EUR (4 manuálni pracovníci mesta) – na 

pracovnej porade budú poslanci žiadať vysvetlenie  

- Cestná doprava – rozpočet na 83 tisíc EUR, z toho 53 tisíc sú ročné splátky za už vykonané 

opravy (ešte 4 roky), 30 tisíc treba identifikovať 

- Zber nebezpečného odpadu – zvýšenie na dvojnásobok na 5 tisíc EUR, je z dôvodu nového 

dodávateľa (zánik združenia Hont) 

- Transfer ŠKM – zvýšenie o 20 tisíc EUR. Podľa vysvetlenia p. Petruškovej je zvýšenie 

z dôvodu požiadavky vychádzajúcej z prípravy projektu, ktorý súvisí so športovým  

areálom. Ďalším dôvodom je  presun zamestnanca na športový klub (predtým zamestnaný 

v meste). FK navrhuje využiť legislatívnu novinku ohľadom využitia príspevkov na športovú 

činnosť detí do 18 rokov-príspevok sú od 1.1.2025 povinní poskytnúť zamestnávatelia, 

ktorí zamestnávajú viac ako 49 zamestnancov, čím by sa vytvorili nové zdroje pre potreby 

športového klubu a znížili potreby z rozpočtu mesta. P. Balla má pripraviť zoznam členov 

ŠK - detí do 18 rokov. 

- Kultúrne služby – FK preferuje využiť na tieto účely  OOCR a nezaťažovať rozpočet mesta 

(akcia mesto pre mladých) 

- RNDr. R. Lauko -vytvoriť pietne miesto na cintoríne pre účely pohrebov, na cintoríne je 

vybetónovaný priestor, treba vybudovať aspoň nejaký prístrešok  

- Starostlivosť o nevládnych občanov-nová položka rozpočtovaná vo výške 26 tisíc EUR - 

rozpočet počíta zamestnať 2 osoby s minimálnou mzdou s tým, že niečo by mali hradiť aj 

príjemcovia služieb 

 

Kapitálový rozpočet 

 

Príjmy a výdavky kapitálového rozpočtu sa týkajúce všetkých už rozbehnutých projektov 

 

 

- Na pracovnú poradu poslanci požadujú predložiť projekt týkajúci sa parku pred 

slobodárňou 

 

 

  

 

 

 

 

 


